



CAT.NO.35-008 SCALE 1:35

Германская мини-субмарина "Molch" German Midget Submarine

Одноместная 11-тонная сверхмалая подводная лодка "Мольх" (нем. "тритон", "саламандра") была спроектирована в 1944 году. Электрический двигатель лодки был заимствован у торпеды. Запас хода в 64 км на 9.3 км/ч скорости позволял ей участвовать только в прибрежных операциях. Вооружена двумя торпедами. Первая из 393 таких лодок была построена 12 июня 1944 года АG Weserв Бремене.

Впервые "Мольхи" были использованы в Средиземном море против союзнической высадки на побережье Франции "Операция Драгон" (вторжение французской Ривьере побережье). В составе 411 К-флотилии в ночь с 25 на 26 сентября 1944 года они предприняли попытку атаковать сула союзников. Атака прошла безрезультатно, но 10 из 12 субмарин было потеряно. Последние две уничтожены в бомбардировке Сан-Ремо.

Другое подразделение действовало с января по апрель 1945 года в Голландии. Совместно с "Биберами" было совершено 102 вылазки, в итоге которых потеряно 70 лодок и предположительно уничтожено 7 малых судов противника.

The Molch (German language: "newt" or "salamander") was an unsuccessful, one-man series of German midget submarines created during World War II. Built in 1944, it was the first mini-submarine of the Kriegsmarine, but was not successful in combat operations and suffered heavy losses.

The Molch was based on torpedo technology, and carried two G7e torpedoes attached externally on either side of the craft. It was fully electrical and was created for coastal operations, with a range of 64 km (40 mi) at 5 knots (9.3 km/h; 5.8 mph). The first of 393 boats were delivered on June 12, 1944 and were built by AG Weser in Bremen.

The Molch were first used in the Mediterranean against the Allied "Operation Dragoon" in 1944. The submarines were a part of the K-Verband 411 flotilla. On the night of September 25 they attacked Allied battleships, [clarification needed] with the loss of ten out of the twelve Molch submarines in the flotilla. Shortly after, the remaining two were sunk by Allied warship bombardment off the Sanremo coast.

Other Molch flotillas were sent to Holland in December 1944, but were also unsuccessful. From January to April 1945, Molch and Biber submarines went out on 102 sorties, losing seven of their own and sunk only seven small ships. Due to the ineffectiveness of the Molch in combat operations, it was later used as a training vessel for more advanced midget submarines.



